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Protokół nr RG.0002.4.2025 

z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 27 marca 2025 r. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Powitanie. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołów: 

 1) nr RG.0002.2.2025 z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 14 lutego 2025 r. 

 2) nr RG.0002.3.2025 z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 27 lutego 2025 r. 

5. Wypowiedź Wójta Gminy Lyski na temat prac w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie z prac komisji stałych Rady Gminy Lyski, Komisji Rewizyjnej, Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. 

7. Funkcjonowanie Straży Gminnej. 

8. Stan bezpieczeństwa Obywateli na terenie Gminy Lyski. 

9. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Lyski z organizacjami pozarządowymi 

za 2024 r. 

10. Informacje dot. działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz realizacja czynności mających przeciwdziałać narkomanii. 

11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 1) zmian budżetu Gminy Lyski na 2025 rok (nr 1) 

 2) zmian budżetu Gminy Lyski na 2025 rok (nr 2) 

 3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lyski na lata 2025-2047 

 4) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego 

 5) udzielenia dotacji celowej Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej 

Wojewódzkiemu Szpitalowi Specjalistycznemu nr 3 z siedzibą w Rybniku przy ul. Energetyków 

46 

 6) przyznania dotacji dla Rzymskokatolickiej Parafii pw. Św. Małgorzaty w Lyskach 

 7) poparcia apelu Rady Miasta Rybnika, wyrażonego w formie Uchwały nr 69/VI/2024 z dnia 

26 września 2024 r. w sprawie wystąpienia z apelem do Prezesa Rady Ministrów w sprawie 

planów przedwczesnego zamknięcia Elektrowni Rybnik 

12. Sprawy bieżące Rady – wolne wnioski. 

13. Zakończenie obrad sesji. 
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Obrady rozpoczęto 2025-03-27 o godzinie 15:00, a zakończono o godzinie 16:50 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Zbigniew Bania 

2. Zbigniew Bugdol 

3. Grzegorz Dudek 

4. Adam Dyakowski 

5. Mirela Gawlik 

6. Paweł Hajok 

7. Łukasz Harazim 

8. Izabela Homola 

9. Sylwia Kluger-Kustoś 

10. Krzysztof Korecki 

11. Monika Lazar 

12. Małgorzata Nowak 

13. Wojciech Paprotny 

14. Anna Salich 

15. Sebastian Staniek 

 

Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski G. Dudek otworzył sesję i stwierdził, iż zgodnie z listą 

obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji – 

uchwał.  

 

Ad.2. Powitanie. 

Przewodniczący Rady Gminy G. Dudek powitał wszystkich zebranych na sesji Rady Gminy 

Lyski. Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

Ad.3. Przyjęcie porządku obrad. 

Radny G. Dudek - Szanowni Państwo, przechodzimy do następnego punktu, mianowicie do 

przyjęcia porządku obrad i tutaj będziemy mieli 3 poprawki do tego porządku obrad, 3 

propozycje zmian, a mianowicie pierwsza ze zmian jest to zmiana projektu uchwały w sprawie 
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zmian budżetu na 2025 rok, druga zmiana to jest uchwała zmiana dotycząca projektu uchwały w 

sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Lyski na lata 2025 - 2047 i trzecia zmiana 

propozycja zmiany jest to nowy projekt uchwały, który rozpatrywalibyśmy na końcu naszego 

pakietu uchwał jako pkt 6 pdpkt nr 6, o ile państwo Radni zaakceptujecie tę zmianę. Mianowicie 

jest to uchwała w sprawie poparcia apelu Rady Miasta Rybnika wyrażonego w formie uchwały 

numer 69/VI/2024 z dnia 26 września 2024 r. w sprawie wystąpienia z apelem do Prezesa Rady 

Ministrów w sprawie planów przedwczesnego zamknięcia Elektrowni Rybnik. Jest to projekt 

uchwały, który złożyło 6 radnych. Szanowni Państwo, będziemy głosować oczywiście 

oddzielnie, najpierw za każdym, za każdą zmianą, a później całościowo już będziemy głosować 

nad zmianą całego porządku obrad przechodzimy do przegłosowania. 

Głosowano w sprawie: 

I zmiana porządku obrad: projekt uchwały po zmianach w sprawie zmian budżetu Gminy Lyski 

na 2025 rok (nr 2) 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata Nowak, 

Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Sylwia Kluger-Kustoś 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Głosowano w sprawie: 

II zmiana porządku obrad: projekt uchwały po zmianach w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Lyski na lata 2025-2047 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata Nowak, 

Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Sylwia Kluger-Kustoś 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Głosowano w sprawie: 

III zmiana porządku obrad: dodatkowy projekt uchwały w sprawie poparcia apelu Rady Miasta 

Rybnika, wyrażonego w formie Uchwały nr 69/VI/2024 z dnia 26 września 2024 r. w sprawie 

wystąpienia z apelem do Prezesa Rady Ministrów w sprawie planów przedwczesnego zamknięcia 

Elektrowni Rybnik 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad wraz z przegłosowanymi zmianami. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Ad.4. Przyjęcie protokołów: 

 1) nr RG.0002.2.2025 z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 14 lutego 2025 r. 

 2) nr RG.0002.3.2025 z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 27 lutego 2025 r. 

Radny G. Dudek - Szanowni, Szanowni Państwo, przechodzimy teraz do następnego punktu, 

mianowicie do przyjęcia protokołu numer RG.002.2.2025 z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 14 

lutego 2025, była to sesja nadzwyczajna czy tam dodatkowa. Czy do tego protokołu macie 

Państwo jakieś uwagi? 

Nie widzę wobec czego stwierdzam, że ten protokół został przez Szanownych Radnych przyjęty i 

przechodzimy teraz do następnego protokołu, mianowicie do protokołu już tej sesji normalnej 

RG.002.3.2025 z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 27 lutego 2025 r. Protokół mieliście Państwo 

przesłany drogą elektroniczną czy do tego protokołu są jakieś uwagi? 

Nie widzę wobec czego także stwierdzam, że ten protokół został przyjęty przez Szanownych 

Radnych.  

Ad.5. Wypowiedź Wójta Gminy Lyski na temat prac w okresie międzysesyjnym. 

27.02.2025 – odbyła się sesja 

6.03.2025 - mieliśmy wizytę uczniów z Adamowic w ramach zajęcia WOSu, spotkanie OSP 

Bogunice oraz spotkanie w Euroregionie 
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9.03.2025 - zebranie sprawozdawcze OSP Sumina  

10.03.2025 - szkolenie z prawa pracy, spotkanie w Starostwie Powiatowym w Rybniku - tematy 

tam było o relokacji obywateli Ukrainy z naszego tutaj z naszych budynków oraz ewentualnie 

użyczenia budynku Sumina Dworzec na czas remontu naszego urzędu, żeby tam mógł być urząd 

w tym czasie,  

11.03.2025 - spotkanie informacyjne w ramach nowego programu wsparcia organizacji 

pozarządowych 

12.03.2025 - objazd z firmą Chempest, firma Chempest chce na naszych terenach, no są 

zainteresowani farmą fotowoltaiczną i robiliśmy objazd jakie by to były i tak dalej tereny, ale to 

dopiero będziemy poddawali szerokim konsultacjom społecznym, udział w obchodzie z okazji 

Dnia Kobiet KGW Bogunice 

13.03.2025 - gala biznesu w Czerwionce - Leszczyny  

15.03.2025 - zebranie sprawozdawcze OSP Pstrążna 

16.03.2025 - zebranie sprawozdawcze OSP Bogunice,  

17.03.2025 - spotkanie z Sołtysami  

19.03.2025 - spotkanie w Starostwie Powiatowym w Rybniku i to dotyczyło, to było spotkanie z 

wszystkich Wójtów na terenie Powiatu. Dotyczyło spotkanie bezrobocia, była na nim nowa Pani 

Dyrektor Urzędu Pracy i przedstawiała nam problemy, jakie dotyczą naszego powiatu i nasza 

gmina całkiem fajnie wypada. Nie mamy wzrostów ani jakiś problemów. Udział w obchodzie z 

okazji Dnia Kobiet KGW Sumina również w tym czasie.  

21.03.2025 - udział w obchodzie z okazji Dnia Kobiet KGW Lyski, 

23.03.2025 -  zebranie sprawozdawcze OSP Żytna, 

24.03.2025 – zebranie LYSKOR, zgromadzenia ogólne Związku Subregionu Zachodniego w 

Wodzisławiu Śląskim oraz wspólne posiedzenie komisji, 

25.03.2025 -  spotkanie z rodzicami w ramach „Witaj maluszku w Gminie Lyski”, 

26.03.2025 -  spotkanie w sprawie konkursu recytatorskiego, które odbędzie się w Lyskach oraz 

spotkanie w sprawie remontu przedszkola w Bogunicach z Panią Dyrektor i Panem 

Wicedyrektorem Niestrojem, dziękuję. 

Radny G. Dudek - dziękuję bardzo za wypowiedź, czy tutaj są jakieś pytania do tej wypowiedzi? 
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Radny Z. Bania - ja mam 2 pytania, pierwsze, pytania, pierwsze pytanie dotyczy Ukraińców jak  

te sprawy wyglądają, bo Pani tak przeleciała ogólnikowo, jakie są plany? Czy ten budynek w 

Adamowicach jest wyremontowany, bo my w Bogunicach jeszcze mamy jedną Panią. Tak jak to, 

jak, jakie są plany w stosunku do niej i do pozostałych Ukraińców, którzy są w naszej gminie. 

Wójt Gminy Lyski – budynek w Adamowicach tam są ogromne, jeszcze potrzebne środki, żeby 

go wyremontować i taki jest plan, żeby tam przenieść przynajmniej może jedną właśnie rodzinę, 

a resztę rozmawiamy właśnie ze Starostwem i będziemy wnioskować o przeniesienie ich. Wiem, 

że jest jakiś ośrodek w Czerwionce – Leszczyny, gdzie no z różnych właśnie gmin są tam 

przenoszeni w jedno miejsce już obywatele Ukrainy i są też firmy. No Starostwo zatrudnia też 

jakieś, wynajmuje jakieś firmy prywatne, które też się tym zajmują i będziemy chcieli powoli po 

prostu ten problem rozwiązywać, żeby z wszystkich budynków relokować obywateli Ukrainy. A 

drugie pytanie? 

Radny Z. Bania - drugie pytanie dotyczy naszego przedszkola w Bogunicach, ja już z Panem 

Sekretarzem na ten temat rozmawiałem i chciałbym wiedzieć, jakie tam są ustalenia. No bo 

rodzice też byli jakby troszeczkę zaniepokojeni, jak to, kiedy będzie ten remont, jak długo będzie 

trwał, co z dziećmi. Także no chcielibyśmy wiedzieć. 

Wójt Gminy Lyski - no właśnie tego dotyczyło spotkanie. Ustaliliśmy z Panią Dyrektor i Panem 

Wicedyrektorem, że najlepiej będzie to zrobić jednak właśnie po całym roku szkolnym, żeby 

było, bo tam będzie około 3 miesięczna przerwa i w okresie wakacyjnym plus ewentualnie 

czerwiec, bo Pani Dyrektor wskazała, że czerwiec jest już taki, że mniej dzieci chodzi i to będzie 

najprościej zrobić. Czyli ten cały rok szkolny normalnie jeszcze będzie i będziemy Panie 

Sekretarzu, to będzie w 27, tak w 26 będzie remont. 

Radny Z. Bania - czyli nie w 25 tylko 26? 

Wójt Gminy Lyski – 26 tak. Tak żeśmy ustalili, żeby to miało po prostu, że teraz był nabór, żeby 

rodzice wiedzieli po prostu, żeby te dzieci spokojnie i ten zakres prac, który był będzie, który był 

ujęty w projekcie będzie zrobiony. 

Radny G. Dudek - dziękuję bardzo. A nawiązując do pani wypowiedzi odnośnie przedszkola będą 

to pieniądze ZITowskie tak? ZITu tak? Będą z ZITu? A jaka jest struktura finansowania, ile tam, 

ile tam dostajemy, ile ile składu naszego ja mówię o procentach, bo nie kwoty to to. 

Radny Z. Bania - 15% tam miała... 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - Szanowni Państwo, tylko muszę to to otworzyć. 

Radny G. Dudek - bo wiem, że tam jest dosyć wysoki procent, na jaki możemy liczyć, że no 

powyżej 90% na pewno. 
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Sekretarz Gminy P. K. Miera – nie, nie, nie dofinansowanie jest wysokości 85%. 

Radny G. Dudek – 85? 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - tak 85% natomiast musiałbym otworzyć, żeby dokładnie poznać 

kwotę jaka jest, jaka wynika na wszystkie… 

Radny G. Dudek - dobrze, bo ja tylko chciałem wiedzieć jaka tam jest no struktura tego 

finansowania, ale z tego co wiem to z ZITu 85%, 15% jest po stronie gminy. 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - tak no natomiast całkowity koszt przypadku przedszkola w 

Bogunicach to jest około 1.100.000,00 zł. Jeśli Państwo chcecie, ja to odszukam natomiast 

musiałbym mieć dosłownie 3 minuty. 

Radny G. Dudek – nie, nie, bo my już jesteśmy. My już my już mamy tam projekt na to, czy 

jeszcze nie, jeszcze nie? 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - jest program funkcjonalno – użytkowy cały. 

Radny G. Dudek -ok, czyli dopiero jeszcze jesteśmy przed projektem. 

Sekretarz Gminy P. K. Miera – natomiast, natomiast ten projekt już jest zrobiony taki, że on cały 

budynek jest zinwentaryzowany. Poddasze będzie nieużytkowe ze względu na niewymiarowe 

schody tam i materiał użyty do ich budowy. Tam będzie wymieniona klatka schodowa. Natomiast 

na tej sali na dole już tam mamy wszystko zaprojektowane łącznie z ubikacjami, z łazienkami, 

więc ubikacje będą osobne dla personelu, osobne dla przedszkolaków. No jest to wszystko 

skonsultowane też z przedstawicielami szkoły, z przedstawicielami przedszkola, wobec czego no 

ten budynek już będzie, że tak powiem funkcjonalnie użytkowany, tak jak ma być czyli dzieci nie 

będą musiały przejść praktycznie przez cały budynek, żeby skorzystać z ubikacji, bo tam jest na 

największa bolączka jest właśnie taka, nie. 

Radny Z. Bania – ten 1.100.000,00 to jest całkowita kwota tego remontu czy to jest 1.100.000,00  

kwota dofinansowania z ZITu? 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - całkowita kwota to, tak, tak, tak to jest, to są wszystkie, tak, to są 

wszystkie koszty łącznie z wymianą źródła ciepła z dociepleniem, z wszystkimi, z wykonaniem 

tynków w środku, z zamontowaniem instalacji też fotowoltaicznej, z tyłu, z tyłu budynku. 

Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok - Szanowni Państwo, jeżeli mogę to tutaj dopowiem kwota 

dofinansowania to ma być 1.081.126 zł, kwota wkładu własnego 194.437 zł i całkowita kwota 

tego zadania to jest 1.275.563 zł. 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - przepraszam i myślę, że te. 
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Radny G. Dudek -wynikające z kosztorysu, z kosztorysu inwestorskiego. 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - tak. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Ad.6. Sprawozdanie z prac komisji stałych Rady Gminy Lyski, Komisji Rewizyjnej, 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. A. Dyakowski poinformował, iż dnia 03.03.2025 r. 

odbyło się zebranie Komisji Rewizyjnej. Przedmiotem kontroli było rozliczenie dotacji 

udzielonych przez Gminę Lyski Ludowym Klubom Sportowym w 2024 roku. Protokół dostępny 

jest w biurze Rady Gminy Lyski. 

Radni nie mieli pytań ani uwag. 

Ad.7. Funkcjonowanie Straży Gminnej. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał czy są jeszcze pytania? 

Radna S. Kluger – Kustoś - ja mam pytanie do Pani Wójt, bo od jakiegoś czasu widzę, że 

samochód straży nasz stoi pod urzędem czy coś się wydarzyło, że musi nocami stać pod urzędem, 

że nie jest garażowane? Bo samochód generalnie jest garażowany prawda czy nie jest 

garażowany? 

Radny G. Dudek - samochód był garażowany, a jak teraz jest to może Pan Komendant? 

Zastępca Wójta Gminy P. Sz. Musioł - samochód był garażowany na terenie i nienależącym do 

Gminy Lyski, dzierżawiliśmy teren pod garaż. Mamy przygotowane to w ten sposób, że garaż 

będzie z tyłu tutaj za budynkiem, ten sam, który tam był. Natomiast no ze względu na to, że 

przygotowujemy się do tego remontu, nie stawialiśmy tego garażu. Samochód stoi pod 

monitoringiem na zewnątrz urzędu, co myślę, też nie jest ten, bo nie wszyscy radiowozy również 

stoją na zewnątrz i chyba to nie jest problem jakiś. 

Radna S. Kluger - Kustoś – czyli w najbliższym czasie po prostu zostanie ten garaż złożony tak i 

samochód będzie garażowany? 

Zastępca Wójta Gminy P. Sz. Musioł - ja nie wiem czy w czasie remontu urzędu będziemy ten 

garaż tutaj budować, bo tutaj będzie budynek wyłączony. Także podejrzewam, że jeżeli już to po 

po remoncie, to miejsce mamy to zgłoszone mamy tutaj przewidziane, że z tyłu jest miejsce na 

ten garaż wjazd bezpośrednio z parkingu, ale tak jak mówię, no na ten moment nie ma sensu 
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stawiać tego garażu, żeby potem go przenosić, przesuwać, bo będzie przeszkadzać w trakcie 

remontu. 

Radna S. Kluger - Kustoś - a w umowie, którą mamy z ubezpieczycielem, mamy zmienioną 

informację o tym, że on nie jest garażowany? Wiemy, co się działo na terenie gminy i jakie były 

nawałnice no pewnie nas nie stać na nowy samochód. 

Zastępca Wójta Gminy P. Sz. Musioł - zapytamy Pana Komendanta. 

Radny G. Dudek - może Pan Komendant zabierze głos? 

Komendant Straży Gminnej P. A. Mandera - jak na na dzień dzisiejszy nie zmienialiśmy żadnych, 

żadnego porozumienia z ubezpieczycielem. Dalej jest ubezpieczony Autocasco na wszystkie 

opcje, niezależnie od tego, czy jest garażowany czy nie. 

Radna S. Kluger - Kustoś - samochód bezpieczny, dziękuję bardzo. 

Komendant Straży Gminnej P. A. Mandera - jeszcze jeżeli można to do swojej wypowiedzi 

chciałbym dodać, że mamy w dyspozycji podręcznik, który został wydany do samorządowców 

dla samorządowców o nazwie „Dobre praktyki antysmogowe”, w którym cały rozdział 

poświęcono działalności Straży Gminnej w Lyskach, wydany przez Polski Alarm Smogowy, 

dziękuję bardzo. 

Radny G. Dudek - Panie Komendancie, ten podręcznik jest dostępny u Pana tak? A ma Pan formę 

elektroniczną tego czy nie? 

Komendant Straży Gminnej P. A. Mandera – tak, tylko wyłącznie elektroniczną. 

Radny G. Dudek - tylko wyłącznie elektryczną to może to może jakby go Pan dostarczył, przesłał 

do biura Rady Gminy i z biura Rady Gminy do Pani Małgosia go prześle do Radnych wszystkich, 

bo na pewno tam są ciekawe informacje, które będą dla nas wszystkich przydatne. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Ad.8. Stan bezpieczeństwa Obywateli na terenie Gminy Lyski. 

Ww. temat przedstawił Komendant Komisariatu Policji w Gaszowicach P. Podkomisarz 

Radosław Motyka. 

Wójt Gminy Lyski – ja też chciałam również podziękować za współpracę za służbę i za reakcje, 

bo za każdym razem ta reakcja faktycznie jak żeśmy mieli doniesienia, sygnały od mieszkańców, 

że coś się dzieje teraz są sygnaliści już tak, to to za każdym razem ta reakcja była i również 

dziękuję. Proszę przekazać całemu nie posterunkowi, że dziękujemy za współpracę i 

komisariatowi no wiem to takie moje było jeszcze na poprzednim raporcie tak, takie faux-pas 
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popełniłam, powiedziałam posterunek, Pan Komendant teraz za każdym razem mi to wyrzuca, 

także pokuta jest. Także dziękuję jeszcze raz bardzo za współpracę i za służbę. 

Komendant Komisariatu Policji w Gaszowicach P. Podkomisarz Radosław Motyka - dziękuję 

serdecznie, przekażę dalej policjantom. Dziękuję za zaproszenie i miejmy nadzieję, że ten rok, 

który teraz nastał, który mamy będzie bezpieczniejszy niż poprzedni, tego bym sobie życzył, 

Państwu wszystkim. Bo jak policja ma mniej roboty to znaczy, że wy jesteście szczęśliwsi, bo nie 

macie zmartwień dotyczących kradzieży, incydentów, oszustw i innych zdarzeń, których nam nie 

potrzeba. Dziękuję. 

Radny Z. Bania - ja mam pytanie do Pana Komendanta, bo ten temat jakby nie był poruszony, 

czy w naszej gminie istnieje problem narkomanii? Jeżeli istnieje to jak wyglądamy na tle 

ościennych gmin czy gmin naszego powiatu? 

Komendant Komisariatu Policji w Gaszowicach P. Podkomisarz Radosław Motyka - dobrze, że 

Pan to przypomniał, te pytanie. Jeżeli chodzi o przestępczość narkotykową, to też może parę słów 

tutaj zajmnę Państwu. Owszem, problem istnieje na pewno tak jak mówiłem, było też tutaj 

prowadzone postępowanie dotyczące nielegalnej produkcji środków odurzających na terenie 

Raszczyc. Sprawcy zostali tutaj razem z Komendą w Raciborzu zatrzymani, rozliczeni co do tego 

plantacja została zniszczona, ale problem na pewno istnieje z uwagi na to, że ostatnio 

prowadziliśmy sprawę też Komenda Miejska Policji w Rybniku wydziału do spraw 

narkotykowych, prowadzi sprawę dotyczącą handlu środkami odurzającymi różnej maści, żeby 

Państwu też trochę naświetlić, jak to teraz aktualnie wygląda. Kiedyś może teraz też tak jest, ale 

w bardzo małym stopniu kiedyś jeździł dealer i sprzedawał narkotyki po dyskotekach, 

ewentualnie miał woreczki strunowe ze sobą. Teraz większość osób uzależnionych zamawia 

narkotyki przez internet, przez specjalne strony internetowe, gdzie sobie wybiera jaki narkotyk 

potrzebuje i gdzie on ma być dostarczony. Dystrybucja tych narkotyków zaczyna się przez InPost 

i przez paczkomaty. Z uwagi na to jest też trudniej policji podczas zwykłej, rutynowej kontroli 

dokonać zatrzymania osoby, która posiada ewentualnie narkotyki, które byłyby, służyły do 

ewentualnej sprzedaży innym osobom. Proceder jest z uwagi na to, że nawet my w tym roku już 

mieliśmy zatrzymanie, gdzie na gminie Gaszowice były środki narkotyczne 27 g, więc te 

narkotyki na pewno są tutaj na rynku dostępne, tylko że sposób dystrybucji tych narkotyków się 

zmienił. No jeżeli chodzi o naszą gminę i komisariat policji w Gaszowicach, to według tych 

statystyk, które my prowadzimy i informacji, które otrzymujemy, jesteśmy dosyć tutaj, jakby ani 

kanałem przerzutowym nie jesteśmy, ani mamy też dużo tutaj osób, które by za kupowały te 

środki narkotyczne, więc pod tym względem na pewno jesteśmy spokojniejsi niż w centrum 

Rybnika, czy też ewentualnie miasta ościenne ale trudno, szacunkowo teraz byłoby powiedzieć 

Panu, jak to wygląda fizycznie, jeżeli chodzi o tą przestępczość narkotykową. Ile osób jest 

uzależnionych, bo też takich danych dotyczących osób uzależnionych na naszym terenie nie 
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zbieramy. W każdym bądź razie tylko obserwacja, zgłoszenia od osób postronnych mogą 

sprawić, że będziemy mogli ewentualnie wykryć tę osobę z uwagi na to, tak jak mówię, że ta 

dystrybucja się trochę zmieniła przez ostatnie lata i jednak te media społecznościowe, te 

możliwość korzystania z telefonów i internetu ułatwia jakby ten proceder dotyczący sprzedaży 

nielegalnej narkotyków. Jeżeli ktoś by chciał pogłębić tą wiedzę, to chętnie się nią podzielę, więc 

tak jak mówię, też zapraszam, żeby Państwo tutaj nie zanudzać, jak to wygląda, jak to wygląda z 

naszej z perspektywy policyjnej, jakie są czynności wykonywane, żeby ewentualnie ten proceder 

zahamować. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Ad.9. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Lyski z organizacjami 

pozarządowymi za 2024 r. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał czy są jeszcze pytania? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Ad.10. Informacje dot. działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz realizacja czynności mających przeciwdziałać narkomanii. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał czy są jeszcze pytania? 

Radna S. Kluger - Kustoś - ja mam kilka pytań, chciałam dopytać jakie jest wynagrodzenie w 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, czy to jest wynagrodzenie za… 

Przewodnicząca GKRPA P. K. Wojaczek - takie jak było. Dzień dobry Państwu, 17% najniższego 

krajowego wynagrodzenia dla przewodniczącego i 12% dla członków. 

Radna S. Kluger - Kustoś - jaka to jest kwota? 

Przewodnicząca GKRPA P. K. Wojaczek - 717 zł brutto dla przewodniczącego.  

Radna S. Kluger – Kustoś - za miesiąc obojętnie ile jest takich posiedzeń, tak? 

Przewodnicząca GKRPA P. K. Wojaczek - za posiedzenie przy czym nie jest… 

Radna S. Kluger - Kustoś - za jedno posiedzenie? 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

Przewodnicząca GKRPA P. K. Wojaczek - jedno posiedzenie w miesiącu i jeżeli chodzi o 

utrzymanie tej komisji, zdecydowanie koszty, które ponosi gmina, są zdecydowanie niższe w 

porównaniu do poprzednich komisji. Wynika to też między innymi z tego, że wszystkie 

szkolenia, które mamy odbywamy stacjonarnie, tutaj online, czyli nie ma ponoszonych kosztów 

na wyjazdowe szkolenia, które dotychczas poprzednie komisje, takie wyjazdowe, kilkudniowe 

szkolenia miały i generowało to ogromne koszty, a jeżeli chodzi… 

Radna S. Kluger - Kustoś - a to mówimy o którym roku w zeszłym roku Pani porównuje 2024 do 

25 tak? 

Przewodnicząca GKRPA P. K. Wojaczek - tak, i 23 i tak wcześniej. I tak jak mówię, no Państwo 

ustalili taką kwotę już wcześniej, 2023, 2024 została ta kwota no i dalej i tak jest. 

Radna S. Kluger – Kustoś - i ta konsultacje, które są prowadzone dodatkowo, to one nie są już 

dodatkowo gratyfikowane. To jest w tej kwocie? 

Przewodnicząca GKRPA P. K. Wojaczek – to jest w ramach naszej pracy jako przewodnicząca to 

nie tylko jeden raz się spotykam, ale no więcej razy no muszę tutaj, że tak powiem podjąć 

działania no i i spędzić czasu nad swoimi obowiązkami, ale to dla mnie to stanowi problemu. 

Przy czym tak jak mówię, no te koszty są zdecydowanie niższe w porównaniu z tymi kosztami, 

które generowały poprzednie komisje. Jest to związane z tymi wyjazdowymi szkoleniami.  

Radna S. Kluger - Kustoś - to jeszcze chciałam zapytać o psychologa, bo rozmawialiśmy na na 

komisji, że to świetny pomysł. Chciałam dopytać jak można skontaktować się z takim 

psychologiem? Czy ten psycholog uczestniczył u Państwa razem w grupach roboczych czy? 

Przewodnicząca GKRPA P. K. Wojaczek - nie. Pani psycholog jest punkt konsultacyjno -

informacyjny Pani Katarzyna, Pani psycholog Katarzyna Duźniak prowadzi w poniedziałki 

spotkania terapeutyczne rozmowy z zainteresowanymi wcześniej umówionymi osobami. Pani z 

nami, że tak powiem na komisjach nie jest aczkolwiek jesteśmy w stałym kontakcie, żeby 

pozyskać informacje odnośnie osób, które wracają z leczenia. Czy w dalszym ciągu prowadzą 

terapię i innych, że tak powiem spraw. 

Radna S. Kluger - Kustoś - to jeszcze tylko chciałam Państwa prosić o podjęcie takiej dobrej 

praktyki, którą sobie wyszukałam w mieście Rybniku i oni mają bardzo dobrze przygotowaną 

stronę gminnej komisji rozwiązywania problemów alkoholowych, bo u nas, kiedy włączymy 

sobie naszą stronę gminnej komisji rozwiązywania problemów alkoholowych nie mamy 

informacji na pierwszej stronie, czym się gminna komisja zajmuje, gdzie jest jej siedziba, gdzie 

można właśnie poszukać pomocy od pani psycholog, a tutaj w Rybniku mamy jeszcze taką fajną 

informację na temat pomarańczowej linii, niebieskiej linii, ogólnopolskich. 
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Przewodnicząca GKRPA P. K. Wojaczek – my te informacje udostępniamy. Mamy stacjonarnie, 

ma je cały wydruk tych wszystkich punktów i tych telefonów zaufania, niebieskiej linii, 

pomarańczowej linii mają Panie Pracownicy OPSu, mają członkowie gminnej komisji a jeżeli 

chodzi o stronę internetową, to tak my jako komisja sami z siebie nie możemy sobie założyć 

takiej strony. Za taką stronę trzeba płacić i to by musiała płacić gmina.  

Radna S. Kluger -Kustoś – ja nie mówię o założeniu osobnej strony, tylko tą stronę, która jest na 

stronie gminy.  

Przewodnicząca GKRPA P. K. Wojaczek - to jest zakładka. 

Radna S. Kluger - Kustoś – tak, po prostu tak zakładka gminna komisja rozwiązywania 

problemów alkoholowych proponujemy, żeby uzupełnić o takie dane, gdzie można uzyskać 

pomocy właśnie telefonicznej na infolinii pomarańczowa linia, niebieska linia. 

Przewodnicząca GKRPA P. K. Wojaczek – mamy taki wydruk prawda. 

Radna S. Kluger – Kustoś - o dziennych oddziałach terapeutycznych uzależnień w szpitalach w 

naszym regionie czy w naszym województwie. I myślę, że takie takie informacje są cenne. Mają 

też przygotowane jakieś taki wzór wniosku no i generalnie całą informację o tym, czym gmina 

komisja się zajmuje, więc tutaj, jeżeli to jest podstrona gminy, to bardzo proszę Panie Wójcie o 

uzupełnienie po prostu tej strony. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Ad.11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian budżetu Gminy Lyski na 2025 rok (nr 1) 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał czy są jeszcze pytania? 

Radna S. Kluger - Kustoś - no ja chciałam dopytać, bo tutaj rozmawialiśmy wstępnie na temat 

wszystkich tych zmian. Niestety projekt pojawił się wczoraj wieczorem, gdyby Pani mogła 

dopowiedzieć o tych wszystkich zmianach. 

Radny G. Dudek - ale to jest projekt oznaczony numerem jeden ten, który w ten, który, że tak 

powiem, dotyczy ten projekt, którego dotyczyły te zmiany, to jest projekt oznaczony numerem 2 i 

jego będziemy procedować za chwilę. 

Radna S. Kluger - Kustoś - numer 2 aha, dobrze to w projekcie nr 2. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 
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Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmian budżetu Gminy Lyski na 2025 rok (nr 1). 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata Nowak, 

Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Sylwia Kluger-Kustoś 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

2) zmian budżetu Gminy Lyski na 2025 rok (nr 2) 

Ww. projekt uchwały po zmianach omówiła Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok. 

Radny Z. Bania - ja mam pytanie może do Pani Wójt, bo w dziale 754 paragraf 4210 tam znalazła 

Pani pieniążki na OSP Sumina na płytki, super sprawa, bardzo się cieszymy z tego, że takie 

pieniądze można gdzieś tam dodatkowo prócz budżetu znaleźć i z tego miejsca apeluję, że 

praktycznie w każdym sołectwie są jakieś dziury po do połatania mamy koniec pierwszego 

kwartału, jakby w każdym kwartale z 2 – 3 sołectwa tak obdarować jakąś kwotą po 10.000 czy 

15.000 to byśmy te dziury jakieś tam dodatkowe połatali także tu jest z mojej strony taki apel. 

Wójt Gminy Lyski - jest taka sytuacja, że będzie remont, który tam zabezpieczone były środki, 

już materiały kupiło sobie z funduszu sołeckiego i przy okazji tego remontu po prostu byłoby 

naszym zdaniem połowę robić połowę zostawić i tak dalej. Dlatego przychyliliśmy się, 

przychyliliśmy się do tego i szczerze to tak nie kojarzę, żeby jeżeli było coś takiego, że brakło 

tutaj, teraz mamy w Zwonowicach sytuację, że okazało się, że w projekcie nie było klimatyzacji 

35.000, w Nowej Wsi prawdopodobnie teraz będziemy również to robić, bo tam też była tylko 

jak się to nazywa? Rekuperacja i nie, nie myślę, że to takie, że w zasadzie jeżeli czujemy, że to 

jest zasadne i mamy środki, to to każde sołectwo bierzemy w ten sposób pod uwagę i te środki 

dysponujemy. 
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Radny Z. Bania – to Pani Wójt, to ja Panią zapraszam do Bogunic, mamy remont od października 

prowadzony żeśmy wykonali kawał dobrej roboty w czynie społecznej swoimi narzędziami i 

materiałami nieraz kupowanymi prywatnie i kończymy ten remont. 

Radna S. Kluger - Kustoś -  ja też zapraszam. 

Radny Z. Bania - na razie żeśmy jakby ze strony gminy nie otrzymali pomocy, więc ja tak 

sygnalizuję, że… 

Wójt Gminy Lyski - ale tam nie było około 15.000 przeznaczone środków. 

Radny Z. Bania - z budżetu sołeckiego z budżetu sołeckiego na remont kuchni było 25000, ale 

myśmy w tym wykonali jeszcze wiele dodatkowych prac, które były konieczne do wykonania 

przed remontem tej kuchni i sali także zapraszam Panią, możemy się umówić. 

Wójt Gminy Lyski - jak najbardziej z chęcią przyjdę, chciałam tylko powiedzieć, że teraz to, co 

robimy, żeby znaleźć 600.000 na sołectwo Bogunice, to też jest naprawdę mega wyczyn, żeby 

kupić to dla państwa samochód. 

Radny Z. Bania - i za co też będziemy wdzięczni Pani na pewno. 

Radny G. Dudek - dziękuję bardzo. Ja myślę, Szanowni Państwo, że przy każdej inwestycji 

większość czy mniejszej zawsze znajdzie się jakaś potrzeba, która wyniknie w trakcie remontu, 

że trzeba po prostu do tych do tej inwestycji trochę dołożyć, żeby już coś wykonać na 100%, 

żeby już nie było problemów w następnych latach. Dlatego no trzeba się liczyć z takimi, z taką 

koniecznością, z taką potrzebą, że no te pieniądze później trzeba znaleźć, bo szkoda by było 

czegoś nie zrobić, także tu tylko moja taka uwaga.  

Radna S. Kluger - Kustoś - ja chciałam zapytać o zabezpieczenie środków na sołectwa tylko 

dokładnie nie dosłyszałam tam było Raszczyce, Żytna i Sumina na imprezy tak? Czy Pani 

mogłaby jeszcze raz powtórzyć, jakie to były imprezy i w których sołectwach? 

Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok - tutaj chodziło o obchody jubileuszu 115 lat OSP Żytna 

12.000, obchody jubileuszu 75-lecia OSP Sumina też 12000 i ta sama impreza 115 - lecie OSP 

Raszczyce też 12.000. 

Radna S. Kluger - Kustoś - to tylko chciałam zapytać, czy te są zabezpieczały już środki w 

swoich budżetach sołeckich? Czy to są pieniądze, nie, nie miały zabezpieczone wcześniej, czy 

czy tutaj dokładamy się do tych imprez? 

Radny S. Staniek - jeżeli mogę, z naszego funduszu sołeckiego na imprezę w Raszczycach 

zabezpieczyliśmy. 
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Radna S. Kluger - Kustoś - a jak jaką kwotę państwo zabezpieczyliście? 

Radny S. Staniek – 20.000 albo 30000. 

Radna S. Kluger - Kustoś - i teraz jest dokładane 12.000. 

Radny S. Staniek - znaczy się, wie Pani co, powinna Pani wiedzieć, że to jest wszystko w ramach 

naszego tzw. funduszu, który jest między Bolatice my to mamy ale to jest będą pozyskiwane 

środki z tego też. 

Radna S. Kluger - Kustoś - czyli jeszcze inny macie. 

Radny S. Staniek – będą pozyskiwane środki z tego też na te, więc mamy tam 20 albo 30000 na 

tą imprezę. 

Radna S. Kluger - Kustoś - a pozostałe sołectwa również mają zabezpieczone w sołeckich tak? 

Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok - Szanowni Państwo, no tutaj patrzę na fundusz sołecki Żytna 

też ma zabezpieczone na organizację imprez kulturalnych. To jest tak ogólnie nazwane, ale być 

może z tego będą ponosić koszty. 

Radna S. Kluger - Kustoś - oczywiście. 

Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok - Żytna ma 21518,40 groszy. Teraz jeszcze chodziło o Suminę, 

Sumina ma też na kulturze 13.000 zł. No i tu Raszczyce już Pan Radny powiedział. Raszczyce 

mają 30.000. 

Radny A. Dyakowski - to znaczy, jeśli chodzi o jubileusze ochotniczych straży pożarnych, to 

nieważne, jaka była władza Gmina zawsze się dokładała do tych jubileuszy. Czy to było w 

Pstrążnej czy w innych miejscowościach, jednostkach – 100-lecie, 120-lecie, 110-lecie, 115-lecie. 

To wszystko zależy potem od jednostki, czy chce organizować takie połowiczne jubileusze jak 

110-lecie przeważnie jest organizowane 115-lecie. 

Wójt Gminy Lyski – przepraszam Panie Radny ale bo Pan ma rację i teraz dlatego to jest tak, 

ponieważ z powodu covidu nie można było wtedy zrobić tego 110-lecia, a w obu tych 

jednostkach, dlatego zostało to przełożone i jest 115-lecie tak i taką zasadność tego. 

Radny A. Dyakowski - no i w każdym razie tak jak mówię wszystko zależy od prężności też 

jednostki czy chcą organizować te co 5 lat, czy co 10 lat, ale jubileusze zawsze były 

dofinansowywane przez gminę, jeśli dobrze pamiętam OSP Pstrążna też jak miała 110-lecie też 

byliśmy dofinansowani 115-lecia nie organizowaliśmy, a przy 120-leciu się odezwiemy. Także 

dziękuję bardzo. 
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Radny G. Dudek - dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, temat już jest chyba zamknięty, wobec 

czego przechodzimy do przegłosowania tego projektu uchwały. Jeszcze ktoś chce zabrać głos? 

Jeszcze Pan Radny Hajok, przepraszam. 

Radny P. Hajok - chciałem zapytać jeszcze o ten dział 852, bo tam mamy zwrot dotacji. 

Chciałbym o rozwinięcie tego, dlaczego tam te pieniążki muszą być oddane i co tam się dzieje z 

tym domem? 

Wójt Gminy Lyski – ten Senior Plus tak? No niestety okazuje się, że nie ma frekwencji a nie ma 

zainteresowanych i prawdopodobnie, bo pytaliśmy o osoby, które wcześniej chodziły, że nie 

chodziły. Zastanawiam się nad kontrolą zarządczą zobaczyć, bo boimy się następnych kontroli, 

także będziemy obserwować. No nie ma po prostu chętnych i musimy zwrócić dotację. 

Radny P. Hajok - dobra, dziękuję bardzo, jakbyśmy teraz mogli zapytać, ile tam mniej więcej 

osób jest zapisanych do tego domu seniora, a ile uczęszcza? 

Kierownik OPS Lyski P. E. Goik - Szanowni Państwo, ja jeszcze tylko króciutko na temat tej 

frekwencji, w styczniu przygotowując sprawozdanie z koleżanką Dzienny Dom Senior plus jest 

zaplanowany na 24 osoby. Żeby spełnić wymóg frekwencji, musi uczestniczyć codziennie w 

zajęciach minimum 70% z tych 24, więc 16 osób. Przygotowując dane zestawienie frekwencji w 

miesiącu styczniu, lutym, marcu i po kolei ta frekwencja wynosiła średnio, bo to jest średnia z 

całego miesiąca około 9-10 osób. Więc ten ten zwrot wynika z tego, że te te osoby te 6 osób, 5 

osób, 4 osoby no tą kwotę musimy zwrócić no i w sumie za cały rok wyszła taka kwota. Jeżeli 

chodzi o nabór na ten rok początkowo było zgłoszonych 51 osób. 6 osób zrezygnowało, więc na 

dzień dzisiejszy mamy 45 osób zapisanych z tym, że codziennie w tych zajęciach uczestniczy 

mniej więcej taka sama liczba osób to jest między 9 - 12 osób, więc przystępując w tym roku do 

programu, podejrzewam, że w przyszłym roku również będziemy musieli zwrócić za frekwencję. 

Radny P. Hajok - a przystępujemy w tym roku do programu? 

Kierownik OPS Lyski P. E. Goik - jest złożona oferta. Teraz czekamy, czy ta oferta będzie 

zaakceptowana, bo w związku też z tym, że taka kwota jest do zwrotu Śląski Urząd Wojewódzki 

może, a nie musi zaakceptować tej naszej oferty. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmian budżetu Gminy Lyski na 2025 rok (nr 2) 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata Nowak, 

Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (1) 

Sylwia Kluger-Kustoś 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lyski na lata 2025-2047 

Ww. projekt uchwały po zmianach omówiła Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lyski na lata 2025-2047 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 
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4) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych.  

Radny G. Dudek – ale poprosiłbym Panią Referent Ewelinę Teodorowicz, żeby przypomniała 

nam o który lokal to chodzi. 

Inspektor P. E. Teodorowicz - uchwała dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

najmu lokalu użytkowego, który znajduje się w Pstrążnej przy ulicy Wyzwolenia. Jest to NZOZ 

Servimed, przychodnia w Pstrążnej. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

5) udzielenia dotacji celowej Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej 

Wojewódzkiemu Szpitalowi Specjalistycznemu nr 3 z siedzibą w Rybniku przy ul. 

Energetyków 46 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych.  

Radny G. Dudek – ale poprosiłbym Pana Sekretarza o krótkie przypomnienie kwoty, jaką 

będziemy udzielać, o ile Państwo przyjmną ten projekt uchwały. 
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Sekretarz Gminy P. K. Miera - Szanowni Państwo, chodzi tutaj o kwotę 30.000. 

Radny G. Dudek – 30.000 na zakup  

Sekretarz Gminy P. K. Miera - karetki dla szpitala. 

Radna S. Kluger - Kustoś - czy to jest to jest każda z gmin daje taką samą kwotę, czy to jest od 

nie wiem uzależnione od ilości mieszkańców, jak jesteśmy umówieni ze szpitalem na dotację? 

Sekretarz Gminy P. K. Miera – z tych informacji, które ja posiadam, każda z gmin daje taką samą 

kwotę. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

udzielenia dotacji celowej Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej 

Wojewódzkiemu Szpitalowi Specjalistycznemu nr 3 z siedzibą w Rybniku przy ul 

Energetyków 46 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

6) przyznania dotacji dla Rzymskokatolickiej Parafii pw. Św. Małgorzaty w Lyskach 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał czy są jeszcze pytania? 

Radny Z. Bania - ja mam pytanie, nie wiem do kogo może do Pani Wójt, czy są jakieś plany, co 

będzie dalej z tą kaplicą w Adamowicach, no bo rezygnacja z tych finansów wiadomo nie to nie 
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były małe pieniądze dla takiej parafii, więc czy tam są jakieś plany tego remontu czy nie? Jak to 

będzie wyglądać? 

Wójt Gminy Lyski - rozmawiałam z księdzem z Adamowic, jakie ta kwota to jest w ogóle, bo 

tam są miliony, tam nie wchodzą setki tysięcy już, to są miliony, żeby tą kaplicę remontować, no 

ale po wybudowaniu po prostu nowego kościoła ona jest jakby bezzasadne według księdza w 

ogóle remontowanie tego, bo tam się nigdy już prawdopodobnie nic nie odbędzie. Jest bardzo 

duży nowy kościół, bardzo ładny w Adamowicach i dookoła jest już wszystko zrobione. Tam 

ksiądz, jest wybrukowane, ksiądz bardzo dba o to i ogólnie, no z radą parafialną w ogóle no 

stwierdzili, że to w zasadzie no zasadność inwestowania w tą kaplicę, w której nic się nie odbywa 

i tak dalej. Tym bardziej, że 200 000 to tam nic by nie zrobiło tak naprawdę i to sam ksiądz 

zaproponował, że to ta kwota jest szczerze kolokwialnie, że wywalenie pieniędzy w błoto, bo to 

jest kilka milionów potrzebne, żeby ją doprowadzić do użytku, a i tak w jakim celu by miałaby 

użytkowana, jak jest kościół, także no po prostu stwierdziliśmy, że 200 000 nie wiadomo było co 

za to zrobić tam, dlatego tę kwotę przeznaczyliśmy w porozumieniu z oboma księżmi na 

wymalowanie kościoła w Lyskach, to znaczy to było, no to co był proces, poprosiliśmy znowu 

Wojewodę o to żeby, bo to cały proces był, żeby te te pieniądze, bo to tak nie można sobie po 

prostu przerzucić samemu. Tylko to była prośba, żebyśmy mogli wykorzystać u nas dalej w 

gminie te środki. Chcieliśmy również, żeby one zostały w kościele, jakby przeznaczone i kościół 

w Lyskach spełnia te warunki. 

Radny G. Dudek - dobrze, że te pieniądze zostały wykorzystane w naszej w naszej gminie, skoro 

nie dało się wykorzystać w Adamowicach, będą wykorzystane w parafii w Lyskach, natomiast 

naprawdę tak po ludzku szkoda mi tego budynku, który tam jest w Adamowicach tej kaplicy. No 

ja wiem, ja wiem, no na pewno się to wiąże z dużymi kosztami, ale na pewno i zarówno sołectwo 

jak i parafia Adamowice będą miały duży problem. Duży problem co zrobić z tym budynkiem na 

przyszłość. Jest to zabytek, ludzie są przywiązani do tego budynku, no w przyszłości 

adamowiczan czeka trudna decyzja, co z tym problemem dalej zrobić. Szkoda każdego mi 

budynku naprawdę, tym bardziej, że jest to budynek, nie jest to budynek wpisany chyba do 

rejestru zabytków, ale to naszej ewidencji zabytków. No zobaczymy jak ta sprawa się dalej 

potoczy.  

Radny P. Hajok - na pewno na zebraniu sołeckim ten temat będzie poruszany. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przyznania dotacji dla Rzymskokatolickiej Parafii pw. Św. Małgorzaty w Lyskach 

Wyniki głosowania 
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ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

7) poparcia apelu Rady Miasta Rybnika, wyrażonego w formie Uchwały nr 69/VI/2024 

z dnia 26 września 2024 r. w sprawie wystąpienia z apelem do Prezesa Rady Ministrów 

w sprawie planów przedwczesnego zamknięcia Elektrowni Rybnik 

Ww. projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek. 

Radni nie mieli pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

poparcia apelu Rady Miasta Rybnika, wyrażonego w formie Uchwały nr 69/VI/2024 z dnia 

26 września 2024 r. w sprawie wystąpienia z apelem do Prezesa Rady Ministrów w sprawie 

planów przedwczesnego zamknięcia Elektrowni Rybnik 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 
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NIEOBECNI (0) 

Ad.12. Sprawy bieżące Rady – wolne wnioski. 

Radny G. Dudek - ja proponuję, żeby teraz jeżeli są interpelacje pisemne, skorzystali Państwo z 

tej możliwości. Jeżeli nie ma interpelacji, są bo zgłosiła się Pani to zapraszam. 

Radna S. Kluger - Kustoś - myślałam, że nie będę się wyrwać pierwsza po prostu. Chciałam 

Państwa poinformować, że w ostatnim czasie byłam na konferencji „Rola rady w kształtowaniu 

polityki przestrzennej w gminie”. Taką informację przekazał Pan Przewodniczący Rady i 

zapraszał na tą konferencję bezpłatną wszystkich Radnych. Fajna konferencja, polecam Państwu, 

żebyście państwo spojrzeli na Fundację Rozwoju Demokracji Lokalnej i może skorzystali z ich 

oferty, ponieważ wiele tematów jest związanych właśnie z rolą rady w różne różne różne tematy i 

no i generalnie warte polecenia i mam 2 interpelacje. 

To jest interpelacja numer 14. 

Pragnę przypomnieć, że jest to kolejne pismo w sprawie słabo świecącej lampy przy przystanku 

autobusowym w sołectwie Dzimierz. W związku z powyższym proszę Przewodniczącego oraz 

szanowną Komisję Gospodarki Komunalnej, Komunikacji, Ochrony Środowiska, Rolnictwa i 

Prawa Porządku Publicznego oraz Samorządu Rady Gminy Lyski o wyrażenie opinii w sprawie 

zasadności wymiany lampy na przystanku autobusowym w moim sołectwie. Zgłaszam realne 

zagrożenie bezpieczeństwa pasażerów korzystających z przystanku, szczególnie w godzinach 

wieczornych i nocnych. Jeżeli Państwo możecie taką Komisję powołać w godzinach 

późniejszych niż godzina 15:00 czy 15.30 i zobaczyć jak funkcjonuje ten przystanek to to 

zapraszam. 

i interpelacja numer 5 

Na podstawie paragrafu 8 uchwały RG.0007.25.2018 Rady Gminy Lyski z dnia 20 grudnia 2018 

w sprawie Statutu Gminy Lyski. Niniejszym składam interpelację. Zwracam się z prośbą o 

przesłanie rejestru umów za okres 28 sierpnia 2024 do 31 grudnia 2024 oraz za okres 1 stycznia 

2025 do dnia dzisiejszego 27.03.2025. 

Radny G. Dudek - dziękuję bardzo Pani Radnej. Czy ktoś jeszcze ma jakąś interpelację? Nie 

widzę. Kto chce zabrać głos w dyskusji, Pan Radny Bania. 

Radny Z. Bania - mam pytanie do Pani Wójt. Na zebraniu sołtysów poruszyłem temat porządku 

przy drogach powiatowych w naszej gminie. Czy coś Pani z tym tematem już tam ruszyła w 

powiecie czy nie, jak to wygląda? 
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Wójt Gminy Lyski - no myślę, bo będę w tym tygodniu się z Panem Starostą widzieć, dlatego no 

mam nadzieję, że porozmawiamy, dlaczego to nie jest systematycznie czyszczone, no bo co mogę 

powiedzieć? 

Radny Z. Bania - no nie, bo to jeżeli to nie będzie systematycznie czyszczone, to za 2-3 lata to w 

tych rowach będzie, wszyscy wiemy co będzie, co jest w tej chwili. No a jeżdżę praktycznie po 

całej gminie bo bo jeżdżę no i właściwie we wszystkich kierunkach jest źle, nie. Jest źle także 

prosiłbym o interwencję w tej sprawie. To jest jeden temat, a drugi temat mamy właściwie już 

wiosnę, bo mamy. Kiedy się zaczną remonty dróg po zimie, no zima była łagodna, ale pomimo 

wszystko te drogi wymagają ubytków, żeby żeby te ubytki ponaprawiać nie, od kiedy zaczniemy? 

Wójt Gminy Lyski - no nie chcę być złośliwa jak Pan, że Pan chciał zabrać z remontów dróg. 

Może Pani Olu, kiedy tam macie jakieś plany zacząć po kolei remonty, no czekamy teraz, bo nie 

wiem kiedy ta koparka, jeszcze nie były te także może Pani Ola Pani Kierownik. 

Radny Z. Bugdol – ja mogę powiedzieć, że jeszcze objazd nie był robiony, dopiero będzie koniec 

kwietnia będzie robiony objazd dróg gminnych. 

Radny Z. Bania - no bo, no już zimy już nie będzie. Pogody długoterminowe wskazują mi 

temperatury, że że szłoby już te dziury łatać, nie, chodzi o te dziury. 

Radny Z. Bugdol –rozumiem. 

Radny Z. Bania - nie jest tego dużo, ale są… 

Radny G. Dudek - ale ja myślę, że oddajmy, przepraszam przerwę tą dyskusję Pani Kierownik, 

bo nawet nie będziemy czekać. Na pewno nie będziemy czekać na objazd dróg po to, żeby łatać 

dziury. Pani Kierownik już jest przygotowana i na pewno za niedługo zacznie pracę. No właśnie. 

Kierownik Służb Komunalnych w Lyskach P. A. Pielczyk - myśmy już zaczęli, więc już powoli, 

po kolei sołectwami zaczynamy już naprawiać drogi, więc jak tylko pogoda jest możliwa do tego 

i umożliwia to to pracownicy już i szutrowe, no z tymi asfaltowymi to jeszcze różnie to bywa, bo 

no i czy deszcz czy tam jeszcze te niższe temperatury. No nie jest to jeszcze takie całkiem łatwe, 

bo ten asfalt jest po prostu jego ta elastyczność jest no no nie na tyle jeszcze możliwe to jest, 

żeby żeby te te drogi asfaltowe tam naprawiać, ale z tymi szutrowymi już zaczęliśmy, więc po 

kolei powoli będziemy naprawiać po kolei wszystkie drogi. 

Radny G. Dudek - dobrze dziękuję. Na pewno trzeba też pomyśleć o uruchomieniu tej naszej 

maszyny czyszczącej do asfaltów. Jak już pogoda się ustabilizuje, przynajmniej można. 

Wójt Gminy Lyski – no odpaliliśmy ją wczoraj. 

Radny G. Dudek - odpalona jest to cieszę się, chodzi? 
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Kierownik Służb Komunalnych w Lyskach P. A. Pielczyk - chodzi no tyle, że musi być sucho, bo 

jeśli jest mokro to ona nie funkcjonuje. 

Radny G. Dudek – ale dlatego mówię raz, że musi być sucho musimy musimy na spokojnie 

poczekać aż pogoda się ustabilizuje, no i te drogi, które nie wymagają napraw, a o dziwo są takie 

w Gminie Lyski na przykład. 

Kierownik Służb Komunalnych w Lyskach P. A. Pielczyk – no wiadomo zamiatać można tylko te 

drogi, które są w miarę. 

Radny G. Dudek - które są w dobrym stanie, można ją po prostu użyć odkurzyć i dobrze by było 

ją właśnie w tym celu wykorzystać. 

Radna S. Kluger - Kustoś - to my mamy jakoś specjalnie, mamy jakoś specjalnie zgłaszać 

potrzeby, które drogi są ważniejsze do? 

Kierownik Służb Komunalnych w Lyskach P. A. Pielczyk - oczywiście, jeśli Państwo też coś 

zauważą takiego, co wymagałoby jakiegoś pilnej już reakcji, czy jest to oczywiście u nas jest 

telefon kontaktowy i zawsze można zadzwonić i też zgłosić. 

Radny G. Dudek - dobrze Szanowni Państwo, jeśli chodzi o ten problem ze śmieciami, 

momencik już, a odnośnie dróg to poproszę. Poproszę o głos mieszkańca Raszczyc. 

Mieszkaniec Raszczyc - na jednej z sesji, dzień dobry wszystkim, na jednej z sesji słyszałem 

jakie to mamy piękne drogi gminne, chyba to powiedział Przewodniczący, ale nie pamiętam, 

przepraszam jeżeli nie tak, więc przeszedłem się tymi drogami gminnymi i przesłałem Pani Wójt 

zdjęcia. Na jednej mostek spękany z okresu starego Gomułki. Kawałek dalej na tej samej drodze 

nie ma mostku tylko ułożone rury przepustowe, a jedna droga gminna, przypuszczam, że gmina 

zastawiona płotem. Zresztą Radny Staniek wie, o którą chodzi. Droga gminna na pewno gminna 

tak zwana Brzozowa Raszczyce-Adamowice no tragedia, ale chodziłem więcej drogami, więc 

żeby nie przesadzić w tej materii, poprosiłem Pana Sekretarza o plan dróg gminnych w sołectwie 

Raszczyce, bo być może niektóre drogi nie są gminne. Nie wiem, ale o tych gdzie mostek 

spękany i rury zamiast mostka położone to była stara graniczna z 21 roku. No a ostatni remont 

tego mostka był zrobiony w 68 za późnego Gomułki. Zdjęcia są przesłane, mostek grozi 

zawaleniu, droga dziurawa jak ser, a my mówimy o drogach. No nie wiem, gdzie ta komisja dróg 

jeździ czy tylko jeździ drogą wojewódzką, powiatową, czy tylko wyasfaltowanymi w Gminie 

Lyski, ale może by było wskazane, żeby według mapy dróg gminnych w Gminie Lyski był jakiś 

plan objazdów wszystkich tych dróg. Dokładnie wszystkich, bo jeżeli będziemy jeździć tylko 

asfaltowymi, no to mogą być piękne, a reszta. I tu przychylam się do zdania Pana 

Wiceprzewodniczącego, że drogi mamy beznadziejne. Przynajmniej na te, które dzisiaj, znaczy w 

tym okresie zwiedziłem, dziękuję. Później jeszcze raz będę chciał. 
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Radny G. Dudek - dziękuję. Ja chciałem powiedzieć, że dotychczas komisja i zapewno teraz też 

komisja akurat no jeździ po wszystkich drogach gminnych w każdym sołectwie i to niezależnie, 

czy to są przynajmniej tak było. Nie wiem jak teraz jest, ale też tak jest, czy to są drogi szutrowe, 

czy to są drogi asfaltowe. Natomiast tych dróg jest dosyć dużo także no, a wiemy w jakie są 

stanie. Ja nie powiedziałem, że te te drogi są w stanie idealnym. Absolutnie ja powiedziałem 

tylko o jednej drodze, która została zrobiona. 

Mieszkaniec Raszczyc – przeprosiłem, bo nie pamiętam dokładnych słów. 

Radny G. Dudek – powiedziałem o drodze w Zwonowicach, ulicy Jankowicka, która 4 lata temu 

bodajże czy 5 już nie pamiętam, została no dosyć fajnie zrobiona, wyremontowana i właśnie na 

tej drodze można by użyć tą maszynę do czyszczenia, nie. 

Radny Z. Bania - ja mam jeszcze do Pani Wójt apel, żeby tego Pani źle nie odebrała. Nie jest to 

temat na sesję, ale czeka nas chyba największa inwestycja od wielu lat albo największa w gminie, 

remont tego budynku. Czy by nie szło zrobić spotkania z radnymi i im bliżej naświetlić terminy 

zakres, kiedy to będzie robione? No bo mieszkańcy nas już też zaczynają dopytywać. My się tutaj 

coś dopytujemy, a dobrze by było takie spotkanie zorganizować i przekazać nam informację. 

Wójt Gminy Lyski - zrobimy to po przetargu, jak będziemy my wiedzieć, bo jest ogłoszony 

przetarg, czekamy teraz wpływają pytania od wykonawców. Jak wykonawca już będzie 

wyłoniony, będzie harmonogram, będziemy wiedzieli wszystko jak i co to, spotkamy się i i jak 

najbardziej przedstawimy. Jak najbardziej. 

Radny Z. Bania - no żebyśmy wiedzieli, bo mieszkańcy. W jakim okresie by to było, kiedy się 

tego możemy spodziewać? 

Wójt Gminy Lyski - którego kończy się otwarcie? 

Zastępca Wójta Gminy P. Sz. Musioł - w tym momencie termin otwarcia jest 7 kwietnia. 

Radny Z. Bania - czyli gdzieś w połowie kwietnia możemy liczyć. No, no bo mieszkańcy już też 

się tym tematem interesują, a wiemy to, co wiemy, nie. 

Zastępca Wójta Gminy P. Sz. Musioł - 7 kwietnia jest otwarcie, natomiast sam wybór, to może 

potrwać. Wiadomo, że potem trzeba sprawdzić oferty. Jest dość spore zainteresowanie, co nas też 

cieszy, bo bo może być to korzystne właśnie cenowo. 

Radny Z. Bania - no to później chcielibyśmy jakąś informację, nie. 

Zastępca Wójta Gminy P. Sz. Musioł - jak będą możliwości to jak Pani Wójt powiedziała. 
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Sekretarz Gminy P. K. Miera - Szanowni Państwo, jeszcze w nawiązaniu do interpelacji Pani 

Radnej chciałem poinformować, że jesteśmy teraz w trakcie opracowywania dokumentacji 

technicznej na wykonanie oświetlenia na w kilku lokalizacjach w Gminie Lyski jedno z 

lokalizacji jest też Dzimierz, dokładnie zatoka autobusowa. Po wstępnych takich rozmowach z 

projektantem zakładamy tam postawienie 4 lamp, 4 słupów oświetlających ten obszar. No myślę, 

że teraz już to będzie ok, czyli cały ten obszar będzie będzie oświetlony dobrze. Dlaczego 4? 

Dlatego, że najpierw myśleliśmy, żeby zrobić jeden słup z 3 oprawami, który będzie stał 

pośrodku tego placu, żeby natomiast tam są te miejsca parkingowe, no i nie ma szans, żeby po 

prostu bezpiecznie tam postawić tą jedną, ten jeden słup i zdecydowaliśmy, że w 4, że tak 

powiem kątach tego obszaru postawimy, postawimy lampy. 

Radna S. Kluger - Kustoś - miód na moje uszy. Bardzo się cieszę, tych interpelacji było kilka. No 

ostatnia odpowiedź była taka, że no nie będzie tej lampy, więc dlatego postaram, prosiłam jeszcze 

raz o komisję, może komisja by wpłynęła na Państwa decyzję. Cieszę się, że komisja nie będzie 

musiała wyrażać swojej opinii. Czekamy na lampy. 

Radny G. Dudek - tak Pani Radna, tylko przypominam, że na razie to jest projekt, a realizacja to 

będzie na pewno, ale nie wiadomo, czy w tym roku. 

Radny P. Hajok - bo właśnie Pan Sekretarz ubiegł moje pytanie, czy tam w tym projekcie też jest 

zaplanowana ta nasza lampa na tej ulicy Leśnej w Adamowicach? 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - tak w Adamowicach na ulicy Leśnej na samym końcu przy 

bodajże numerze 5. Jest jeszcze też, chcemy zaprojektować w Adamowicach ul. Rybnicką 

boczną, to jest taki odcinek 175 m, tam chcemy zaprojektować 4 słupy. Jest to odpowiedź na to, 

na pismo jednej z mieszkanek gminy, która też była przedstawiona podczas obrad. Dokładnych 

tych lokalizacji mamy 9, tak jak mówię, Raszczyce ul. Raciborska boczna, Raszczyce ul. Wąska, 

w Adamowicach już czytałem, o Dzimierzu już czytałem, Lyski ul. Sportowa na wjeździe z 

głównej drogi, Lyski ul. Wygony czyli łącznik między ulicą Wygony a Powstańców, Żytna ul. 

Rybnicka na samym początku i brakująca lampa w Pstrążnej na ul. Szkolnej. Ulica Szkolna w 

Pstrążnej to jest ten boczny odcinek przed szkołą w lewo.  

Radny P. Hajok - to najważniejsze pytanie, czy zdążymy przed następną zimą? 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - Szanowni Państwo, nie wiem jeszcze jaki będzie kosztorys 

inwestorski na to zadanie. Najpierw musimy tak jak tutaj Pan Przewodniczący słusznie zauważył, 

że najpierw musimy mieć dokumentację, chcemy wystąpić z kilkoma odcinkami już teraz do 

dofinansowania, natomiast no jak będę miał dokumentację całą, no to wtedy będziemy po prostu 

siadali i myśleli z czego by to tutaj ugryźć. 
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Radny P. Hajok – dziękuję, jeszcze jedno pytanie do Pani Wójt, bo żeśmy na komisjach oświaty 

w grudniu rozmawiali o tym naszym drugim etapie termomodernizacji. Tam Pan Sekretarz 

powiedział, że ten plan taki projektowy będzie trwał około 3 miesiące. Kończymy trzeci miesiąc. 

Jak daleko jesteśmy już z tym drugim etapem termomodernizacji? Czy zdążymy do tego 

czerwca, czy niekoniecznie? 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - przepraszam, ale czy można jeszcze, w szkole? Szanowni 

Państwo, a więc w przypadku przebudowy i termomodernizacji szkoły w Adamowicach 

przygotowujemy się praktycznie do realizacji tego za zadania. Chcielibyśmy, żeby to zadanie 

było wykonane no w tym roku, nie oczywiście. Natomiast no na chwilę obecną no nie ma z tego, 

nie mamy jeszcze wyłonionego w ogóle ani wykonawcy na to za zadanie wobec czego przetarg 

dopiero będzie więc tutaj, no nie jestem w stanie określić czy na pewno te to zadanie będzie 

będzie zrealizowane w tym roku, bo wszystko zależy od postępowania. Obecnie mamy ogłoszone 

3 postępowania. To jest jedna na te zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego, a 2 pozostałe są związane tutaj z przebudową budynku urzędu, czyli jest na 

roboty budowlane plus nadzór inwestorski. Natomiast no chcielibyśmy to zrobić tak, żeby w tym 

roku też tą szkołę zrobić w Adamowicach tak, żeby można było spokojnie korzystać z tego jest 

tego obiektu. 

Radny G. Dudek - dziękuję bardzo. Ja jeszcze mam pytanie do Pana Sekretarza, bo Pan zajmował 

się oświetleniem Panie Sekretarzu, to Pan doskonale na pewno będzie zorientowany. Chodzi mi o 

ulicę Wyzwolenia, tą tą końcowy odcinek ulicy Wyzwolenia w Zwonowicach. Wiem, że te lampy 

demontowane tu zostały kiedyś przy urzędzie gminy, miały być wykorzystywane wykorzystane 

na tym odcinku. Na jakim etapie jesteśmy, czy już mamy projekt, czy przymierzamy się do 

inwestycji? Chodzi mi o etap tego, tych czynności. 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - w przypadku, w przypadku oświetlenia zdemontowanego tutaj 

właśnie, które było przy urzędzie gminy, mamy opracowane 2 dokumentacje i uzyskaliśmy 

pozwolenia na budowę. W planie postępowań z tego, co ja pamiętam, ogłoszenie przetargów na 

zadanie związane właśnie z budową oświetlenia wzdłuż ulicy Wyzwolenia w Zwonowicach plus 

tam jest jeszcze wykonanie oświetlenia przy ulicy bocznej ulicy Sportowej. To jest tam, gdzie jest 

zlokalizowana tężnia, bo tam będą też 4 słupy z demontażu jest przewidziane na drugi kwartał 

tego roku. 

Radny G. Dudek - dziękuję bardzo i to będzie jeden przetarg, a 2 zadania rozumiem?  

Sekretarz Gminy P. K. Miera – tak. 

Radny G. Dudek - dobra dziękuję. Proszę bardzo, czy jeszcze ktoś chce zabrać głos w dyskusji? 

Pan Komendant Straży Gminnej proszę. 
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Komendant Straży Gminnej P. A. Mandera - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Pani Wójt 

korzystając z okazji, że jest jeszcze z nami Pan Komendant Straży, Pan Komendant Komisariatu 

Policji w Gaszowicach chciałbym podziękować mu za współpracę ze Strażą Gminną w Lyskach. 

Macie Państwo świadomość tego, że wszystkie imprezy i kulturalne, i oświatowe, i masowe, 

kościelne wszystkie imprezy praktycznie zabezpieczamy wspólnie przy udziale i straży gminnej, 

i policji i również w tym miejscu chciałbym podziękować za tą współpracę z i przy okazji za 

współpracę strażakom OSP, którzy również podczas tych imprez uczestniczą, wspomagają nas w 

tych czynnościach, dziękuję bardzo. 

Radny G. Dudek - dziękuję bardzo. Proszę bardzo o zabranie głosu mieszkańca Raszczyc. 

Mieszkaniec Raszczyc - no i to chciałem tak orientacyjnie się zorientować czy Gaszowicka już 

jest przejezdna, bo 3 tygodnie temu tam byłem, zrobiłem zdjęcia i pobocza drogi były nie 

usypane, strach było wejść na wiadukt, a przed wiaduktem były wystawione zapory 

przeciwczołgowe myślałem, że to przeciwko ruskim, no ale stały, więc nie wiem. 

Radny G. Dudek - przepraszam, chodzi o ulicę Gaszowicką tak? Gaszowicka ze Zwonowic do 

Gaszowic, ta leśna? 

Mieszkaniec Raszczyc – tak, wiadukt był zrobiony rzeczywiście dobrze. Tablica pamiątkowa 

najlepszego wójta stała, no ale droga w żadnym wypadku tam stracha było wejść na ten wiadukt, 

bo pobocza były niedosypane. No jak jak mówię 3 tygodnie temu zapory przeciwczołgowe stały 

jeszcze itd.  Dobra, ale to już z tym krótko chciałem Pani Wójt przypomnieć, że kończy się okres 

notatki spisanej na wywóz śmieci z Podlesia. W poniedziałek upływa termin. Mam nadzieję, że w 

przyszłym tygodniu się spotkamy tam, żeby sprawdzić, jak to wygląda. I ocenić, czy zgodnie z 

notatką przedsiębiorca uporządkował teren. No i pytanie w kwestii formalnej, kiedy w Lyskach 

został uruchomiony PSZOK? A pytam dlatego, że jechałem ostatnio z Dino dosyć późno i 

chciałem jechać na Sobieskiego. I pomyliłem drogi, pojechałem kawałek dali, wjechałem w jakąś 

ślepą uliczkę, tam gruzu, betonu, różnego syfu za przeproszeniem w diabły, ktoś to z przyczepy 

coś wyrzucał, nie wiedziałem, że tam jest PSZOK uruchomiony i jak on jest czynny, nieczynny. 

Jak to wygląda? 

Zastępca Wójta Gminy P. Sz. Musioł - w którym miejscu? 

Radny G. Dudek - to jest ulica Przemysłowa, tak? 

Mieszkaniec Raszczyc – nie wiem jaka ulica, jak się jedzie Bogunicką 

Radny G. Dudek - Bogunicka i w lewo później, w lewo. 

Mieszkaniec Raszczyc – kawałek dalej, bo pomyliłem, bo było ciemno i wjechałem. 
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Radny G. Dudek - w lewo? 

Mieszkaniec Raszczyc – nieprzejezdną uliczkę, czy ślepą uliczkę 

Radny G. Dudek – w lewo? 

Mieszkaniec Raszczyc – tak, tam różne rzeczy z samochodu coś wysypywał. Oczywiście nie było 

nikogo z gminy, więc pytam, czy to jest PSZOK czy to jak to jest, czy to zostanie 

uporządkowane, czy zostanie to ogrodzone. 

Radny G. Dudek - dobrze dziękuję. Teraz tak jeśli chodzi o tą ulicę Gaszowicką, to jest ulica, 

która prowadzi przez las ze Zwonowic do Gaszowic. To jest leśna droga. Leśna droga, ale z tego 

co mi chyba wiadomo to jest droga gminna, gmina jest właścicielem, nie? Nie, to właśnie nie 

wiem kiedyś czy to Lasy Państwowe, Panie Mateuszu, bo wiem, że kiedyś mówiono, że to jest 

gmina była właścicielem tej drogi, ale czy? Tak, ale tu, wiadukt tak, tak, ale to niech Pan Mateusz 

się wypowie. 

Inspektor P. M. Piecha - i tak tutaj, jeżeli chodzi o ulicę Gaszowicką gmina administruje 

odcinkiem od skrzyżowania z ulicą Wyzwolenia do granicy lasu w Zwonowicach, na dalszym 

odcinku wszystkie drogi w rejonie tego wiaduktu, czyli Gaszowicka i ta która prowadzi od 

przejazdu kolejowego w lesie w kierunku Zwonowic w Suminie, które jest więc wszystkie te 

drogi stanowią własność skarbu państwa i znajdują się w administracji Lasów Państwowych, 

prowadząc tutaj roboty remontowe firma musiała występować o zgodę na korzystanie z tych dróg 

do administratora, czyli do Lasów Państwowych. Także tutaj jakby w tym zakresie tego, tych 

odcinków, które możemy nazwać umownie dojazdem do tego obiektu tutaj gmina nie ma, nie jest 

właścicielem i jakby nie ma możliwości w żaden sposób tutaj inwestować, utrzymywać ani ani 

działać jakoś na tym, na tym terenie bez zgody właściciela. 

Radny Z. Bugdol - Panie Przewodniczący, dziękuję bardzo. Ja mam takie pytanie jedno w 

sprawie śmieci wyszło odgórnie, teraz takie zarządzenie, że tekstylia i ubrania nie mogą być 

wrzucane do koszy z zmieszanymi odpadami. Jest to prawda tak. To mam takie, mam takie 

pytanie czy byłaby możliwość pochylić się nad tym, żeby w każdym sołectwie postawić jakiś taki 

kontener, zamknięty kontener, żeby po prostu tam szło wrzucić takie takie właśnie tekstylia już 

do wyrzucenia, które nie są potrzebne tak dalej, bo wiadomo, że te kontenery, które są z 

czerwonego krzyża, tam po prostu muszą trafiać takie rzeczy, które są jeszcze do do użytku. Po 

prostu rozumiem, że wiąże się to z jakimiś tam finansowymi konsekwencjami, ale czy byłaby 

możliwość albo warto by było się po prostu pochylić nad tym? No ja wiadomo, że PSZOK na 

PSZOK idzie wywozić no, ale my ogólnie ogólnie teraz jak, myślę, że jakby stał jeden kontener 

w każdym sołectwie, to to mieszkańcy by mieli prościej, by wyrzucali myślę tam, bo teraz był 

podobno incydent w Pstrążnej, że tam było. 
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Wójt Gminy Lyski - no właśnie wyrzucono ile to ile mięsa, że wrzucono do tego pojemnika, po 

prostu z odzieżą wrzucono mięso i tak. 

Radny Z. Bugdol - no jest to jest to po prostu. 

Wójt Gminy Lyski - i to, i to jest nie do. Myśmy, myśmy, ja pamiętam jeszcze jako radni, to co 

było w tych pojemnikach w Raszczycach i tak dalej, to to to jest nie do opanowania, co 

mieszkańcy tam po prostu potem wrzucają, jak to wygląda. My prosiliśmy zawsze te firmy, żeby 

to opróżniali. Okazało się, że tam wcale nie było odzieży, no na tym nie idzie zapanować, ale 

tutaj może Pani Ewelina wypowie się na temat tej odzieży, tak. 

Inspektor P. E. Teodorowicz - tekstylia i odzież od stycznia 2025 roku zbieramy właśnie w 

mobilnych punktach zbiórki i w tych pojemnikach tutaj, które są usytuowane na terenie gminy w 

tych PCK, to nie nie, nie dostarczamy tylko tych ubrań, które są zdatne do użytku, bo też mogą 

być zużyte, bo to są przerabiane odpady na czyściwo. No z uwagi na incydent, który był w 

Pstrążnej, więc nie wiadomo czy dobrze zrobić postawić pojemniki. Natomiast no firma odbiera 

to w mobilnych punktach zbiórki jest tam osoba, która przyjmuje te tekstylia i nie będzie takich 

sytuacji. 

Radny Z. Bania - jeszcze ku woli uzupełnienia. Jak będzie te spotkanie organizowane, to 

prosiłbym, żeby też wszyscy sołtysi byli, żebyśmy później jednym słowem wszyscy mówili nie, 

bo wiadomo, dziękuję. 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - Szanowni Państwo, jeszcze taka jedna, jedna informacja 

organizacyjna, ona jest też zamieszczona na naszej stronie internetowej od 1 kwietnia tego roku, 

zmiana nastąpi godziny pracy urzędu. Zaczynać będziemy każdego dnia o godzinie 7:00, 

natomiast w poniedziałki będzie urząd otwarty dłużej do godziny 17:00, natomiast w piątki 

będziemy krócej do godziny 13:00. W pozostałych dni do godziny 15:00. 

Radny S. Staniek – chciałem wszystkich zaprosić czy będą grali czy nie będą grali, ale można też 

zabrać swoich jakiś tam bliskich na turniej, który odbędzie się w sobotę. Wyjazd autobusu będzie 

o 8.00, tak jak żeśmy się z Panem Sekretarzem umówili o 8.00 rano. Tak, bo jest 9.15 już Pani 

Wójt, musimy tam być, więc wszystkich zapraszam tak jak mówię, nawet do kibicowania. Kto 

będzie chętny bardzo serdecznie zapraszamy. Mam nadzieję, że wystawimy drużynę marzeń. 

Radny G. Dudek - w sobotę, ale jutro w sobotę, żeby Państwo wiedzieli. 

Radny S. Staniek - teraz w sobotę. 

Radny G. Dudek - przepraszam pojutrze, no nie szkoda, że nie jest piątek, no. 

Radny S. Staniek – pojutrze, 29. 
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Radny G. Dudek - dobrze, właśnie przepraszam, pojutrze także ja też ze swojej strony chętnie 

zapraszam wszystkich, którzy wyrażą taką wolę, będzie tutaj podstawiony autobus, można 

swobodnie dojechać, kibicować, a jak nie kibicować to także można grać. 

Radny S. Staniek – atmosfera zawsze jest fajna, polecam. 

Radny G. Dudek - atmosfera jest fajna. W ogóle jest fajnie, że taki turniej się odbywa, 

konsoliduje to wszystkich samorządowców z całego powiatu. Zapraszam, czy jeszcze ktoś chce 

zabrać głos? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Ad.13. Zakończenie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski Pan Grzegorz Dudek podziękował wszystkim za przybycie i 

zakończył obrady sesji. 

 

Posiedzenie było nagrywane.  

 


